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کــوتــــاه

حمید  ملی-   آرمان    
قشر  عنوان  به  زنان  شجاعی: 
از  نیمی  که  جامعه  از  مهمی 
جمعیت کشور را تشکیل می دهند 
نقش مهمی در امورات مختلف 
از جمله بنیان خانواده، مسائل 
تربیتی و همچنین مشارکت  های 
اجتماعی، سیاسی و حضور در 
آوردگاه های مختلف دارند. با این 
حال طی سال ها و دهه های اخیر 
شاهد دو نوع رویکرد به مساله زنان 
بوده ایم. نگاهی که اساسا زنان 
را محدود و در چارچوب برخی 
کارهای خاص تعریف می کند و 
و  اجتماعی  حقوق  از  بسیاری 
عادی را در چارچوب حقوق زنان 
در جامعه امروز تعریف نمی کند. 
رویکرد دیگر نیز معتقد است زنان 
نیز همپای مردان جامعه می توانند 
در حوزه های مختلف نقش آفرین 
بوده و از حقوق مشخص خود 
بدون کم و کاست برخوردار باشند. 
چنانکه شاهد مثال این مساله را نیز 
می توان در نوع رویکردهای برخی 
زنان مجلس نهم دید که برخی 
طرح هایی به تصویب می رسید که 
اساسا در مغایرت با نوع رویکرد و 
حقوق حوزه زنان بود. عکس این 
موضوع نیز در مجلس دهم بود که 
فراکسیون زنان این مجلس بسیار 
فعال مسائل زنان را دنبال می کرد 
و یکی از نمونه های عملکردشان 
تابعیت  اخذ  قانون  به  می توان 
فرزندان مادران ایران،  پیگیری 
طرح کودک همسری، پیگیری 
حضور زنان در ورزشگاه ها و لایحه 
تامین امنیت زنان اشاره کرد که 
مورد آخر به مجلس یازدهم رسید. 
شاید بتوان پرداختن پر رنگ به 
مساله زنان را در دولت های هفتم 
یازدهم  و  اصلاحات  هشتم  و 
و دوازدهم مشاهده کرد. جایی 
که چه به لحاظ حضور زنان در 
ارکان مختلف دولت و چه به لحاظ 
عملکردهای  تصمیم  گیری ها 
خصوص  این  در  را  مثبتی 
شاهد بودیم. هر چند که دولت 

سیزدهم سید ابراهیم رئیسی نیز 
عملکردهایی در این حوزه داشته 
که باید مورد بررسی قرار گیرد که 
تا چه میزان توانسته خواسته ها 
و مطالبات امروز جامعه زنان را 
برآورده کند.آنچه مسلم است با 
توجه به تحولات اخیر جامعه و 
نقش پر رنگ زنان امروز رویکردها 
و عملکردها باید به سمت وسویی 
برود که برای این قشر جنبه اقناعی 
داشته و باورپذیر باشد. به نظر 
می رسد حل و رفع مطالبات جامعه 
زنان از یک سو و رسیدن به حقوق 
این قشر از مسائلی است که باید در 
کنار سایر حوزه ها در دستور کار 

دولت و مجلس قرار گیرد. 
 برای انسجام داخلی به 

نسل جوان فرصت دهیم
برنامه  بود که  شامگاه شنبه 
که  شیوه  محور  گفت وگو 
توانسته  گذشته  ماه های  طی 
مخاطبینی برای خود جذب کند 
ابتکار، معاون  میزبان معصومه 
امور زنان و خانواده رئیس جمهور 
پیشین و انسیه خزعلی، معاون 
امور زنان و خانواده رئیس جمهور 
فعلی بود و طی آن مناظره ای با 
محور »سیاستگذاری حوزه زنان« 
انجام شد. معصومه ابتکار در این 
برنامه در ارتباط با مسائل حوزه 
زنان اظهار داشت: امیدوارم به 
آرمان های اصیل انقلاب اسلامی 
و اصولی که همه در سال 57 بر 
آن وفادار بودیم پایدار باشیم. 

کمرنگ  دوران  آن  مسائل  اما 
شده است. باید بدانیم همه این 
معترضان و منتقدان از مردم ایران 
و جوانان ما هستند. وی گفت: 
باید برای انسجام داخلی به نسل 
جوان فرصت دهیم. خوشحالم که 
می توانم از زبان زنان غیردولتی 
صحبت کنم. به من می گویند ما 
قرار است آینده ساز باشیم پس 
ما را درک کنید و بگذارید سخن 
زن،  شعار  افزود:  وی  بگوییم. 
زندگی، آزادی با ملاک های کشور 
ما همخوانی دارد. آزادی یکی از 
مباحث مطرح در انقلاب اسلامی و 
مورد تأکید امام خمینی)ره( بوده و 
این آرمان ها را به راحتی نمی توان 
از دست داد و فراموش کرد. اما چه 
مسائلی به وجود آمده که نسل 
جوان و اقشار مردم حس می کنند 
آزادی مفهوم خود را در عمل از 
دست داده. معاون زنان دولت 
روحانی بیان کرد: به ما تهمت 
زدند که شما سند 2030 را اجرا 
می کنید در حالی که تمام شئونات 
مد نظر اسلام در برنامه دیده شده 
بود. وی ادامه داد: بدترین جنگ 
اقتصادی در دولت دوازدهم بود، اما 
این دولت با شعاری آمد که می تواند 
مشکلات را حل کند. وی خطاب به 
خزعلی بیان کرد: چطور شما که با 
سند 2030 مخالف بودید بخش 
آموزش را از همین سند قبول دارید 
و می خواهید اجرا کنید. برای ما بد 

بود و برای شما نه؟

به  نیاز  عدالت،  اجرای    
ترحم به زن ندارد

خانواده  و  زنان  امور  معاون 
دولت  در برنامه شیوه اظهار کرد: 
مساله سیاست گذاری مسائل زنان 
بسیار مهم است. ما مبانی خود را 
بر اسلام و اهل بیت گذاشته ایم و 
امام خمینی)ره( اولین کسی بود 
که مبانی را برای ما تبیین کرد تا 
باید  خدماتی  چه  شود  مشخص 
به زن ارائه شود و چه عملکردی 
داشته باشند. در نگاه ابزاری به زن 
در دوران قبل از انقلاب اسلامی، از 
جمله صحبت های شاه که معتقد 
بود زنان توانایی آشپزی هم ندارند، 
نشان ازنگاهی فرومایه به زنان است. 
انسیه خزعلی گفت: تساوی زن و مرد 
به معنی دیدن حقیقت وجودی هر 
کدام است، به معنی دیدن مزیت های 
نسبی زن است تا در حق او ظلم نشود. 
تساوی غربی نه، عدالت بله. چرا به زن 
ترحم کنیم و احساس کنیم چیزی 
کم دارد؟ وی افزود: »زن، زندگی، 
آزادی« شعار اسلام و شعار انقلاب 
اسلامی است. خزعلی بیان کرد: در 
مورد عدالت جنسیتی باید بدانیم که 
مربوط به بیست دستگاه دولتی است. 
در دولت قبل رصدی انجام نشد و 
شاخص ها اعلام نشده و ما در حال 
تکمیل این روند هستیم. وی ادامه 
داد: ما افراط و تفریط هایی داریم که 
موجب شده جامعه ما دوقطبی شود. 
در مواردی موضع گیری می کنیم 
که نباید در موردی که کشته نشده، 
اوضاع را داغ می کنیم و نام کشته 
سر  بر  هم  آن  می بریم  را  شدن 
موضوعی که هنوز اثبات نشده. قبل 
از اعلام نظر پزشکی قانونی به دشمن 
اجازه و فرصت اظهارنظر می دهیم. 
وی تصریح کرد: باید تجدیدنظری 
در رویه ها شود. سفره ها کوچک 
است؟  مقصر  اما چه کسی  شده 
دولت سیزدهم که تازه سر کار آمده. 
او مقصر است یا دولت های قبلی؟ 
انسیه خزعلی در خصوص پذیرش و 
اجرای سند 2030 در دولت تصریح 

کرد:  ما با حق تحفظ قبول کردیم. 

آرمان ملی: وزیر امور خارجه با اشاره به اقدام 
اخیر اتحادیه اروپا در تحریم چهار نفر از نمایندگان 
مجلس شورای اسلامی اظهار کرد: اقدام اتحادیه 
اروپا نشان دهنده این است که آنها درک 
درستی از فضای داخلی ایران و حتی ایرانیان 
خارج از کشور ندارند. حسین امیرعبداللهیان 
ظهر دیروز با چهار نماینده مجلس که از سوی 
اتحادیه اروپا تحریم شده اند دیدار کرد و خطاب 
به این نمایندگان اظهار داشت:  این تحریم ها 
نشان دهنده این است که شما عزیزان، کلام و 

اقدامات تان در دفاع از منافع و مصالح کشور موثر و 
تاثیرگذار بوده است و در واکنش به این نقش مهم 
چنین تصمیمی اتخاذ شده است. رئیس دستگاه 
دیپلماسی با بیان اینکه از وقتی که بحث تحریم ها 
از سوی اتحادیه اروپا مطرح شد ما با مقامات 
ذیربط اتحادیه اروپا رایزنی و گفت وگو کردیم و به 
صراحت به آنها گفتیم که اگر قرار باشد در مورد 
سپاه پاسداران اقدامی انجام بدهیم که تاثیر بر 
روی یک نهاد حاکمیتی موثر جمهوری اسلامی 
ایران بگذارد که بخشی از سیستم نظامی رسمی 

جمهوری اسلامی ایران است واکنش و پاسخ 
ایران بسیار سرد خواهد بود، گفت: آنها وضعیت 
خودشان را می دانند و آسیب پذیری خود را در این 
ارتباط می دانند. وی با بیان اینکه مصوبه پارلمان 
اروپا در مورد قرار دادن سپاه در لیست گروه های 
تروریستی یک مصوبه و قطعنامه غیرالزام آور 
است، تصریح کرد: در شورای وزیران اتحادیه 
اروپا در این ارتباط بحث و گفت وگوی زیادی 
شد و در نهایت به این جمع بندی رسیدند که با 
آتش نمی توان بازی کرد و آمدند سناریو دومی را 
پیگیری کردند و تعدادی از اشخاص از جمله چهار 
تن از نمایندگان مجلس شورای اسلامی ایران را 

در لیست تحریمی خود قرار دادند. 

یــادداشـــت
غرب همچنان به احیای برجام اشتیاق دارد

دیاکو حسینی
 تحلیلگر ارشد مسائل بین الملل

»آرمان ملی« مناظره معاونین زنان دولت دوازدهم و سیزدهم را بررسی می کند    

از طرح مطالبات زنان و جوانان تا انتقاد به دولت قبل
  ابتکار خطاب به خزعلی: اجرای سند 2030 برای ما بد بود برای شما نه؟       خزعلی: ما با حق تحفظ قبول کردیم

وزیر امور خارجه:  
اتحادیه اروپا فهمید  با آتش نمی توان بازی کرد

 جمع بندی موضوعات سفر 
دولت به خراسان جنوبی 

جلسه بررسی و جمع بندی موضوعات 
و طرح های سفر رئیس جمهور به استان 
خراسان جنوبی به ریاست معاون اول 
رئیس جمهور برگزار و در مورد طرح های 
توسعه و سرمایه گذاری این سفر بحث، 
بررسی و تصمیم گیری شد. معاون اجرایی 
رئیس جمهور، وزرای نفت، علوم، تحقیقات 
و فناوری، امور اقتصادی و دارایی، جهاد 
کشاورزی، معاون رئیس جمهور در امور 
زنان و خانواده، استاندار خراسان جنوبی 
مقامات  و  اجرایی  و مسئولان دستگاه 
ارشد استانی حضور داشتند، چگونگی 
پیشرفت و پیگیری مصوبات دور اول سفر 
رئیس جمهور به این استان بررسی شد. در 
ادامه این جلسه نیز در خصوص مصوبات 
جدید عمرانی، زیرساختی و توسعه ای استان 
خراسان جنوبی در زمینه های زیربنایی، 
بهداشت و درمان، روستاهای مرزنشین، 
آموزشی و دانشگاهی، کشاورزی و دامداری، 
سرمایه گذاری،  مالیاتی،  آبخیزداری، 
و  مرزنشینان  معیشت  و  اشتغالزایی 
بازارچه های مرزی تصمیمات لازم اتخاذ شد. 

دبیر شورای عالی فضای 
مجازی استعفا داد

با استعفای ابوالحسن فیروزآبادی از 
دبیری شورای عالی فضای مجازی، دبیر 
جدید این شورا به زودی معرفی خواهد 
شد. ابوالحسن فیروزآبادی دبیر شورای 
عالی فضای مجازی از سمت خود در این 
شورا استعفا داده و استعفای وی مورد قبول 
رئیس جمهور قرار گرفته است. بر همین 
اساس و به زودی با نظر رئیس جمهور، فرد 
جدیدی به عنوان دبیر شورای عالی فضای 
مجازی منصوب خواهد شد و عضویت 
آقای فیروزآبادی نیز که با حکم مقام معظم 
رهبری عضو شورای عالی فضای مجازی 

است همچنان ادامه خواهد داشت. 

تقدیر از قاضی صلواتی
معاون منابع انسانی و امور فرهنگی قوه 
قضائیه از »قاضی ابوالقاسم صلواتی« تقدیر 
کرد.  محمدباقر الفت با اهدای لوح تقدیر 
از زحمات و مجاهدت های ارزشمند قاضی 
ابوالقاسم صلواتی تقدیر و تشکر کرد. وی 
در پیامی خطاب به صلواتی نوشت: عظمت، 
قدرت و شکوفایی نظام جمهوری اسلامی 
ایران، منبعث از تلاش های سترگ دلاور 
مردانی بزرگ است که خالصانه در جایگاه 
خویش ایفای نقش می نمایند. امید است 
با استعانت از حضرت حق و در پرتو عنایات 
حضرت ولی عصر)عج(، در راه اعتلا و تحقق 
اهداف مقدس نظام و خدمتگزاری در عرصه 
عدالت و احقاق حقوق عامه بیش از پیش 

موید و موفق باشید. 

بالگردهای ما مجهز به 
دوربین های دید در شب هستند 
فرمانده نیروی زمینی ارتش گفت: نیروی 
زمینی را به سمت نیروی دانش محور در 
نیروهای مسلح سوق دادیم تا در مسیر دانش 
بنیان کردن تجهیزات حرکت کنیم. امیر 
سرتیپ کیومرث حیدری با بیان اینکه این 
نیرو یک نیروی علمی، محوری و دانش بنیان 
است، افزود: توانستیم با بومی سازی انواع 
فناوری ها و نوآوری ها از جمله خدمات 
بالگردی در همه صنایع گام های اساسی 
داشته  پیشرفت چشمگیری  و  برداریم 
باشیم. وی با بیان اینکه هوانیروز از یک 
یگان تاکتیکی به یگانی راهبردی تبدیل 
شده است، عنوان کرد: امروز بالگردهای ما 
مجهز به دوربین های دید در شب هستند تا 

عملیات های شبانه انجام دهند. 

 پیام آمریکا را 
به ایران منتقل کردیم

نشست  در  قطر  خارجه  امور  وزیر 
مطبوعاتی مشترک با وزیر خارجه ایران با 
ابراز خرسندی از حضور در تهران و انجام 
گفت وگو و رایزنی با مقامات ایران، گفت: در 
دیدار امروز با آقای امیرعبداللهیان بر اهمیت 
گسترش همکاری های تجاری و اقتصادی 
دو کشور تاکید کردیم، فرصت خوبی بود 
که در ارتباط با گفت وگوهای منطقه ای و 
تحولات بین المللی رایزنی و گفت وگو کنیم. 
شیخ محمد بن عبدالرحمن آل ثانی در مورد 
ارسال پیام از سوی آمریکایی ها برای تهران 
اظهار کرد: این پیام ها از سوی طرف های 
متعدد و مختلف در مورد موضوعات مختلف 
بود. از دیدگاه ما اکنون فرصت مناسبی است 
که مشکلات در خصوص توافق هسته ای 
حل و فصل شود و شرایطی برای بازگشت 
طرفین به این توافق ایجاد شود. در کنار 
اینکه حرف ها و نگرانی های همه طرف ها 
نیز در نظر گرفته شود. وزیر خارجه قطر 
ادامه داد: آمریکایی ها نیز یک سری پیام به 
ما داده اند تا آن را به ایران منتقل کنیم. در 
خصوص موضوعی که مرتبط و در رابطه با 
توافق است و شاید به صورت مستقیم با این 

موضوع مرتبط نباشد. 

 مسئولان باید در خود 
تغییر ایجاد کنند 

شورای  مجلس  نایب رئیس 
اسلامی گفت: حکمرانی برآمده از 
انقلاب اسلامی یک الگوی بی بدیل 
است. مردم سالاری دینی، سازوکاری 
کامل تر و حقیقی تر از دموکراسی 
لیبرالیستی است و انقلاب اسلامی 
در ۴۴ سال گذشته ثابت کرده 
است که بدون وابستگی به شرق و 
غرب نه تنها می توان در برابر ابهت 
پوشالی استکبار ایستادگی کرد 
بلکه می توان بسیاری از قله ها را فتح 
کرد و در مسیر سایر قله ها با شتاب 
و سرعت در حرکت بود. علی نیکزاد 
تاکید کرد: ادامه مسیر انقلاب نیز، 
نیازمند نظریه پردازی و واژه پردازی 
جدید نیست، بلکه محتاج بازگشت 
به همان شعارهای اصیل است. مردم 
همچنان بر عهدی که با امام و رهبر 
خود بسته اند، استوار هستند و این 
مسئولان هستند که باید در خود 

تغییر ایجاد کنند. 

ویـــــــژه
 احمد علیرضا بیگی: 
 بحث مولدسازی 

وارد فاز متفاوتی شده است  
آرمان ملی: یک عضو کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها 
در رابطه با مصوبه مولدسازی شورای هماهنگی سران قوا، گفت: 
بحث مولدسازی که قرار است از طریق آن بخشی از هزینه های 
دولت از طریق واگذاری اموال دولتی تامین شود چندسالی 
می شود که با عنوان فروش اموال دولت در بودجه می آید اما 
اکنون وارد فاز متفاوتی شده است. احمد علیرضا بیگی در ادامه 
به تجربه خصوصی سازی ها اشاره و خاطرنشان کرد: ما باید در 
این رابطه به اتفاقاتی که در گذشته در روند خصوصی سازی ها 
رقم خورد و تجاربی که کسب شد، توجه داشته باشیم، وقتی در 
تجربه واگذاری ها و خصوصی  سازی ها با وجود قوانین و مقررات 
و با آن همه هیات و کمیسیون و شرایط دیگر آن نتایج رقم 
خورد و تلخکامی هایی داشتیم که تجربه آن در مقابل چشم 
جامعه موجود است، بعید نیست که در اینجا شاهد اتفاق مشابه 
و حتی بدتری باشیم. نماینده تبریز اظهار داشت: در این مصوبه 
شرایطی وجود دارد که می تواند زمینه ساز تکرار اشتباه ها در روند 
خصوصی سازی ها باشد. وی افزود:  مجلس به عنوان یک قوه نظارتی 
باید بتواند نظارت داشته باشد که عملا با این ترتیب که وجود دارد 
نه تنها مجلس بلکه قوه قضائیه هم نمی تواند نظارت داشته باشد. 
علیرضابیگی در واکنش به این مساله که »مصوبات مجلس در دو 
نهاد بررسی می شود اما این شورا با هیچ نظارتی مواجه نیست و 
این امر باعث شده دولت ها موضوعاتی را که می دانند در مجلس با 
سختی مواجه می شود به این شورا ببرند«، عنوان کرد: بله، مصوبات 
مجلس برای اینکه در چارچوب اسلام و قانون اساسی باشد از سوی 
شورای نگهبان و برای اینکه خلاف سیاست های کلی نظام نباشد 
از سوی هیات عالی نظارت بر اجرای سیاست ها بررسی می شود 
اما این شورا هرچه لازم بداند را تصویب می کند. مانند تبعاتی که 
مثلا طرح گرانی بنزین داشت و هیچ قوه ای هم مسئولیتش را به 
گردن نگرفت. نماینده مردم تبریز درخصوص احتمال بروز تخلف 
و اشتباه ها در روند اجرای مصوبه مولدسازی، عنوان کرد: اینکه در 
ابتدا گفتم می تواند پیامدهایی داشته باشد به همین علت بود، در 
این مصوبه اصلا کسی نمی تواند مطالبه ای داشته باشد یعنی از قبل 
دارند پیش بینی می کنند که قوانین مغایری که در این رابطه وجود 
داشته ملغی تلقی می شود، اعضای هیات و مجریان مصون از تعقیب 

خواهند بود و مصوبات هم محرمانه است. 

 آرمان ملی:  ساعت 23و 30 دقیقه شامگاه 
هشتم بهمن  برخی منابع محلی در استان اصفهان 
از شنیده شدن صدای انفجار در محدوده خیابان 
»خانه اصفهان« خبر دادند و محل دقیق وقوع 
این انفجار را در یکی از مراکز نظامی وابسته به 
وزارت دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح اعلام 
کردند.  با انتشار این خبر در رسانه های محلی و 
بازنشر آن در شبکه های اجتماعی، محمدرضا 
جان نثاری، معاون سیاسی امنیتی استانداری 
اصفهان در گفت وگویی با شبکه خبر سیما علت 
وقوع این انفجار را حمله ای به مرکز نظامی وابسته 
به وزارت دفاع اعلام کرد و افزود: خوشبختانه 
این حادثه تلفات جانی نداشته است اما خسارات 
وارده در دست بررسی و علت و عوامل آن در حال 
شناسایی است. همچنین مدیرکل مدیریت 
بحران استانداری اصفهان اظهار داشت: بنا بر 
اعلام شهروندان به یگان های امدادی صداهای 
ناهنجاری طی سه الی چهار مرحله در محدوده 
امام خمینی شنیده شده است. منصور شیشه 
فروش گفت: بررسی علت وقوع این صداها در 
دستور کار قرار گرفته است و به زودی اعلام 

خواهد شد. 
  اطلاعیه وزارت دفاع

ساعتی بعد از اعلام خبر انفجار در یکی از 
مراکز نظامی وابسته به وزارت دفاع در اصفهان؛  
وزارت دفاع و پشتیانی نیروهای مسلح با انتشار 
اطلاعیه ای جزئیات بیشتری از این حادثه به دست 
داد که در آن علت انفجار، »حمله ناموفق با استفاده 
از ریزپرنده« به یکی از مجتمع های کارگاهی این 
وزارتخانه اعلام شد. در بیانیه روابط عمومی 

وزارت دفاع آمده است:  شامگاه هشتم بهمن 
۱۴0۱ حوالی ساعت 23و 30 دقیقه حمله ناموفق 
با استفاده از ریزپرنده به یکی از مجتمع های 
کارگاهی وزارت دفاع صورت گرفت و خوشبختانه 
با پیش بینی ها و تمهیدات پدافندی صورت گرفته 
یکی از آنها مورد اصابت پدافند هوایی مجتمع و 
دو فروند دیگر آنها در تله های پدافندی گرفتار 
و منفجر شدند. خوشبختانه این تهاجم ناموفق 
تلفات جانی نداشته و آسیب جزیی به سقف کارگاه 
وارد نموده که به فضل الهی خللی در تجهیزات و 
ماموریت های مجموعه ایجاد نکرده است. وزارت 
دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح به ملت شریف 
ایران اسلامی اطمینان می دهد اقدام برای تولید 
قدرت، اقتدار و امنیت را با شتاب و جدیت ادامه 
خواهد داد و این اقدامات کورکورانه تاثیری در 
تداوم مسیر پیشرفت کشور نخواهد داشت؛ 
ان شاء ا... در فضای مجازی هم انتشار کلیپی با 
عنوان »وضعیت فعلی محل انفجار در اصفهان«، 
نشان دهنده برقراری شرایطی آرام و عادی در محل 
است؛ در برخی کانال  های خبری نیز تصویری با 
شرح »عکس ماهواره ای از محلی که مورد حمله 
ناموفق پهپادی قرار گرفت« منتشر شد که موید 
واردشدن آسیب جزئی به این مرکز نظامی است. 

  هیات 3نفره به اصفهان می رود
یک عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی مجلس با اشاره به واکنش کمیسیون 
امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس نسبت 
به حمله ریزپرنده ها به نهادهای وابسته به یک 
مرکز نظامی در اصفهان اظهار داشت: سه شنبه 
تیم سه نفره از مجلس برای بررسی موضوع حمله 

ریزپرنده ها به اصفهان می روند.وی در واکنش به 
اینکه روز شنبه حمله انتحاری در اسرائیل صورت 
گرفت و شامگاه شنبه این اقدام در اصفهان اتفاق 
افتاد آیا این موارد ارتباطی با یکدیگر دارند؟ اظهار 
کرد: بعید می دانم حمله به اسرائیل و از طرفی 
حمله به نهادهای وابسته به وزارت دفاع ارتباطی 
داشته باشند چراکه حمله به اسرائیل مساله 
داخلی است. اما اسرائیل همیشه برای انحراف 
افکار عمومی اقداماتی بیرون از مرزها انجام 
می دهد که بتواند اثرگذاری عملیاتی که در 
فلسطین اشغالی صورت گرفته را تحت الشعاع 
قرار بدهد. لذا این دو اتفاق ماهیت متفاوتی دارند 
اما همیشه رژیم صهیونیستی اقدامات تروریستی 
علیه تأسیسات هسته ای ایران و شخصیت ها انجام 
می دهد. حیدری تصریح کرد: فعلا موضوع حمله 
ریزپرنده ها به نهادهای وابسته به وزارت دفاع در 

دست بررسی است. 
  واکنش ها 

حادثه اخیر در اصفهان با واکنش های در 
رسانه های داخلی و خارجی نیز مواجه بود. چنانکه 
مشاور رسانه ای تیم مذاکره کننده هسته ای 
ایران طی پیامی در صفحه توئیتر خود با اشاره به 
عملیات ناموفق پهپادی شب گذشته در نزدیکی 
اصفهان نسبت به عواقب چنین اقداماتی هشدار 
داد. هفته خوبی برای رژیم آپارتاید )صهیونیستی( 
چه در داخل و چه در خارج نیست. محمد مرندی 
در ادامه آورد: حتی اگر نتانیاهو و متحدان 
تروریستی تحت حمایت غرب او در شمال عراق 
شکست خورده باشند، عواقبی در انتظارشان 
خواهد بود. هر دوی آنها باید یاد بگیرند که تنبیه 
با شکست نیز همراه است. همچنین ایلنا نوشت،  
شبکه العربیه به نقل از منابع آمریکایی ادعا کرد 
که حمله شامگاه شنبه در استان اصفهان با 
مشارکت نیروی هوایی آمریکا و یک کشور دیگر 

انجام شده است.

     »آرمان ملی« جزئیات حمله ناموفق ریزپرنده ها به یک مرکز نظامی در اصفهان را بررسی می کند 

حمله کور به یک مرکز نظامی
  وزارت دفاع : ریزپرنده ها در تله های پدافندی گرفتار شدند

طرحی برای مجازات 
افراد مشهور نیست

 سخنگوی هیات رئیسه مجلس 
درباره »طرح مجلس برای مجازات 
مقامات  از  پیش  مشهور  افراد 
حتی  طرح  این  گفت:  رسمی« 
هنوز برای بررسی به کمیسیون 
مربوط ارجاع نشده است. سیدنظام 
موسوی توضیح  داد: این طرح چند 
نماینده بوده که حتی برای بررسی 
به کمیسیون واصل است پس اینکه 
آن را طرح مجلس بیان کرده و این 
همه درباره اش جوسازی کنند،  
خلاف منطق و انصاف است. موسوی 
همچنین گفت: و این امر روشن است 
که در اغتشاشات اخیر بسیاری از 
افراد با دروغ های خود باعث تشویش 
اذهان عمومی شدند و بر آتش آشوب 
بنزین ریختند اما اینکه آیا در زمینه 
برخورد قانونی با این افراد کمبود 
قانون وجود دارد، مسأله ای است که 

باید دستگاه قضائی نظر دهد. 

دولت کانادا باید 
پاسخگوی روزگار 

تاریک گذشته باشد 

امور خارجه  وزارت  سخنگوی 
انتشار  ایران  اسلامی  جمهوری 
گزارش های جدید از کشف تعدادی 
دیگر از گورهای دسته جمعی مربوط 
به کودکان بومیان کانادا را نمونه ای از 
یک »تراژدی بزرگ انسانی« دانست 
که توصیفی جز »نسل کشی« برای آن 
نمی توان یافت.  ناصر کنعانی تاکید 
کرد: این جنایات بزرگ و دهشتناک 
در کشوری به وقوع پیوسته است 
که دولت آن همواره با نمایش های 
فریبکارانه و ریاکارانه سعی می کند 
تصویر خود را جزو مدعیان دفاع از 
حقوق بشر به نمایش بگذارد و نسبت 
به اتفاقات سایر کشورها از جایگاه یک 
کشور مدعی و مداخله جو، طلبکارانه 
اظهار نظر کند. سخنگوی دستگاه 
دیپلماسی، شعارها و ادعاهای دولت 
کانادا را با انگیزه فرافکنی و ایجاد 
انحراف در مشارکت و معاونت در این 
تراژدی انسانی و مبین این حقیقت 
دانست و با ابراز تأسف و نگرانی عمیق 
از وسعت این جنایات و نسل کشی 
با  همدردی  ابراز  نیز  و  تاریخی 
جامعه بومیان کانادا تاکید کرد: این 
جنایت ها علیه بشریت، هیچگاه از دید 
عدالت طلبان راستین پنهان نخواهد 
ماند و دولت کانادا باید پاسخگوی 

روزگار تاریک گذشته خود باشد. 

  غرب یعنی آمریکا و اروپا همیشه دو وجه را می بیند. یک 
وجه سیاست های نمایشی و آن چیزی است که عمدتا برای 
راضی کردن افکار عمومی در این کشورها مورد استفاده قرار 
می گیرد. یا نمایش هایی برای بازتاب دادن اراده این دولت ها و 
کشورها نسبت به حفاظت از ارزش ها و هنجارهایی که در جوامع 
خودشان وجود دارد. در عین حال و در کنار این وجه یک وجه 
سیاست واقعی هم داریم که بر مبنای محاسبات واقع بینانه و 
سود و زیان در این کشورها پیگیری می شود. در ماه های اخیر 
نیز همین دو وجه را با هم می بینیم. از یک طرف بیانیه هایی 
که داده می شود و تحریم هایی که عمدتا جنبه نمایشی دارد و 
بی اساس است. همین مصوبه ای که در پارلمان اروپا به میان 
آمد تلاشی برای مجاب کردن کردن افکار عمومی در کشورهای 
اروپایی بود. اما در عین حال اینها متوجه هستند که در فردای 
این رویدادها و زمانی که گرد و غبار این مشاجرات و تنش ها 
فرو خوابید واقعیت هایی که از پیش موجود بودند همچنان 
در صحنه خواهند بود و خودشان را نشان خواهند داد و بخشی 
از این واقعیت ها چالش هایی هستند که کشورهای غربی در 
ارتباط با ایران با آنها مواجه اند که در راس آنها و در کوتاه مدت  
موضوع پرونده هسته ای ایران است. بنابراین می بینیم به رغم 
آن نمایش ها اشتیاق غرب برای احیای برجام همچنان وجود 
دارد. به این دلیل ساده که هیچ راه حل جایگزین و بهتری برای 
رسیدگی به این موضوع وجود ندارد. انتظار هم می رفت که بعد 
از یک دوره وقفه و توجه به مسائل جانبی از چند ماه گذشته یک 
بار دیگر به موضوع اصلی توجه شود. به نظر می رسد که با گذشت 
زمان و آرام تر شدن اوضاع در داخل کشور و همین طور در رابطه 
با جنگ اوکراین و کمتر شدن تنش ها پیرامون ارسال پهپادهای 
ایرانی به روسیه به تدریج موضوع ادامه مذاکرات احیای برجام به 
دستور کار برمی گردد. البته آنها در خلال این مدتی که ایجاد شد 
تلاش کردند که از این وضعیت یعنی ناآرامی های داخلی ایران 
و مساله صدور پهپادهای ایران به روسیه برای تضعیف چانه زنی 
ایران استفاده کنند به این امید که شاید با افزایش فشارهای 
روانی و سیاسی غرب علیه ایران مواضع مذاکراتی ایران را تحت 
تاثیر قرار دهند و شاید امیدوار بودند که نرمش های بیشتری را 
از طرف ایران شاهد باشند. به هر حال در کنار این امیدها به نظر 
می رسد که گفت وگوها و رد و بدل کردن پیام ها برای از سرگیری 
مذاکرات دوباره آغاز شده و می توان حدس زد که ما در هفته ها یا 
شاید ماه های آینده نزدیک شاهد از سرگیری مذاکرات باشیم. از 
سوی دیگر با توجه به شرایط موجود به نظر می رسد که کشورهای 
غربی متوجه هستند که برنامه هسته ای ایران با سرعت ادامه پیدا 
می کند. اخیرا آقای گروسی نیز نسبت به افزایش ذخایر اورانیوم 
ایران که به ایران عملا و بالقوه توان تولید تسلیحات هسته ای را 
می دهد، هشدار داد. بنابراین گذشت زمان به نفع هیچ کدام از 
طرف ها نیست و اگر قصد طرف های غربی این است که مانع از 
رسیدن ایران به سطحی از پتانسیل صنعتی شوند در اشتباهند. 
لذا به نظر می رسد که آنها در این رابطه جدیت دارند که توافقات 
لازم برای محدود کردن این برنامه ها صورت بگیرد. سفر آقای 
گروسی هم از دید آژانس لازم است که به نتیجه برسد تا مشکل 
فنی که از دید آژانس و با تایید مدیر کل آژانس مورد بحث بوده 
حل و فصل نشود عملا امکان پیشرفت مذاکرات در عمل وجود 
نخواهد داشت. البته طبق آنچه در گزارش مقامات مختلف و در 
ایران هم گفته شده ما هیچ مانع عمده ای در این مسیر نداریم و 
امید می رود که در طی مذاکراتی که احتمالا با سفر آقای گروسی 
انجام خواهد گرفت امکان رسیدن به توافق با آژانس مهیا شود. 
تدریجا اگر این اتفاق بیفتد مقدمه ای برای از سرگیری مذاکرات 

احیای برجام و احتمالا به نتیجه رسیدن آن خواهد شد. 


